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Rada Miasta i Gminy Kórnik 

SE-BRM.0002.2.2021 

 

Protokół nr 29 

 

XXIX Sesja RMiG Kórnik odbyła się 24 lutego 2021 roku w sali posiedzeń ratusza 

bnińskiego oraz online. Obrady rozpoczęto o godz. 13.00, a zakończono o godz. 18.43 tego 

samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Beata Bruczyńska 

3. Maciej Brylewski 

4. Dominika Buczkowska 

5. Iwona Cupryjak 

6. Stanisław Duszczak 

7. Roman Genstwa 

8. Robert Jankowski 

9. Jarosław Janowski 

10. Magdalena Kosakowska 

11. Iwona Kosmalska 

12. Łukasz Kwas 

13. Adam Lewandowski 

14. Jarosław Mieloch 

15. Magdalena Pawlaczyk 

16. Andrzej Regulski 

17. Jerzy Rozmiarek 

18. Andrzej Surdyk 

19. Jerzy Walczyk 

20. Agnieszka Wiśniewska 

21. Adam Zydroń 

 

1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad: 

Przewodniczący Adam Lewandowski otworzył XXIX Sesję RMiG Kórnik. Powitał 

zebranych. Następnie przypomniał, że podczas każdej Sesji i posiedzenia każdej komisji,  
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w siedzibie Rady w ratuszu bnińskim jest przygotowane pomieszczenie wyposażone  

w komputer. W pomieszczeniu tym mieszkańcy mogą wziąć udział w obradach. Miejsce 

przygotowano zgodnie z wymogami reżimu sanitarnego.  Ponadto, każdy mieszkaniec, który 

chce wziąć udział w obradach RMiG Kórnik online, otrzyma link do posiedzenia. O zamiarze 

wzięcia udziału w wybranym posiedzeniu należy poinformować BRM przed danym 

spotkaniem.  

Przewodniczący RMiG Kórnik sprawdził łączność z radnymi i obecność. Stwierdził,  

że w Sesji uczestniczy 18 radnych (radni Magdalena Kosakowska i Adam Zydroń spóźnili  

się na posiedzenie). Rada miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje.  

Przewodniczący przedstawił zasady wynikające z Klauzuli informacyjnej wydanej w związku 

z prowadzeniem transmisji i rejestracji nagrań Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik (dokument 

jest załącznikiem do protokołu). 

Następnie przewodniczący poinformował, że przedstawiono propozycję wprowadzenia 

dwóch projektów uchwał i projektu Apelu do ogłoszonego wcześniej porządku obrad Sesji 

oraz zdjęcia projektu uchwały z porządku. 

Burmistrz Przemysław Pacholski przedstawił wniosek o wprowadzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły 

wyjaśnił, że przedstawiany projekt (załączony do protokołu w podpunkcie 7p, po zmianie 

porządku obrad 7o) jest wynikiem rozmów z kancelarią prawną nt. przygotowań  

do ogłoszenia następnego przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów. Zmiany 

przyczynią się do sprawniejszego procedowania przetargu. Przedstawił zapisy projektu. 

Przewodniczący Adam Lewandowski zapytał, czy powodem działań jest osiągnięcie niższej 

ceny w przetargu i obniżenie stawki dla mieszkańców. Wiceburmistrz powiedział, że tak.  

 

Radny Łukasz Kwas poprosił, by zebrani uczcili Minutą Ciszy Pamięć Podróżnika 

Aleksandra Doby. Przewodniczący Rady powiedział, że tak się stanie po zakończeniu prac 

nad porządkiem obrad.  

 

Kolejna propozycja wprowadzenia projektu uchwały dotyczyła podjęcia współdziałania  

przy utworzeniu filii Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego  

w Poznaniu w miejscowości Kórnik (dokument załączony do protokołu w punkcie 7r, po 
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zmianie porządku obrad 7p). Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że podczas 

rozmowy w dniu 23.02.2021 roku wicestarosta Tomasz Łubiński przekazał zgodę  

na utworzenie filii Wydziału w Kórniku. Wybrano pomieszczenia w budynku byłej gazowni  

w Kórniku. Przyjęcie uchwały pozwoli na rozpoczęcie działań, powołanie zespołu. Jeśli prace 

będą przebiegały zgodnie z planem, filia zostanie otwarta do końca 2021 roku. 

Przewodniczący RMiG Kórnik podkreślił, że starania nad utworzeniem filii Wydziału 

Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Poznaniu w Kórniku trwają od lat. 

Propozycję wprowadzenia do porządku obrad projektu Apelu w sprawie wysokości funduszy 

unijnych dla Wielkopolski w ramach umowy partnerstwa na lata 2021-2027 (załączony  

do protokołu w punkcie 7s, po zmianie 7r) , przedstawiła jego inicjatorka i autorka radna 

Anna Maria Andrzejewska. Powiedziała, że 28 stycznia br. uczestniczyła w konsultacjach 

społecznych projektu Umowy Partnerstwa na lata 2021 – 2027. Podczas dyskusji Marszałek 

Województwa Wlkp. podkreślał niezadowolenie z metody podziału środków unijnych, braku 

przejrzystego algorytmu. Rozwiązania są krzywdzące dla Wielkopolski. Radna uznała,  

że włodarze Kórnika powinni się przyłączyć do Apelu Marszałka. MiG Kórnik też może  

być beneficjentem środków. Radna postuluje wykorzystanie rezerwy rządowej w wysokości 

7,1 mld euro. Przewodniczący Adam Lewandowski powiedział, że trzeba poprzeć działania 

Sejmiku, wyraził nadzieję, że Apel przyniesie oczekiwany skutek.  

Radna Anna Maria Andrzejewska, jako zastępczyni przewodniczącego K.IRiPP, przedstawiła 

wniosek Komisji o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kórnik, ze zmianą 

obejmującą grunty wsi Czołowo pomiędzy drogą wojewódzką nr 434 a ulicami Owocową, 

Leśną i Długą. Powiedziała, że przyczyną podjęcia wniosku był brak dokumentu, z którym 

radni chcieli się zapoznać. W opinii radnej radni mogli uzupełnić informacje do Sesji. Radny 

Jerzy Walczyk zauważył, że niechętnie poprze wniosek Komisji. Oświadczył, że trzeba 

przyjąć standardy dotyczące uzupełniania informacji tak, by dana uchwała mogła zostać 

podjęta na Sesji. Zauważył, że opóźnienia mają często duże skutki i dla mieszkańców  

i dla gminy. Przewodniczący Rady zapytał o konsekwencje zdjęcia z porządku obrad 

przedmiotowego projektu. Burmistrz Przemysław Pacholski uznał, że w tym przypadku 

miesiąc opóźnienia nie spowoduje konsekwencji. Podziękował radnym Annie Marii 

Andrzejewskiej i Jerzemu Walczykowi za opinię. Uznał, że głosowanie nad projektem  

na przyszłej Sesji powinno być formalnością.  

 

Radni Magdalena Kosakowska i Adam Zydroń dołączyli do obradujących. 
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Od tego momentu w Sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

Radny Adam Zydroń zgodził się, że przyczyną wniosku o zdjęcie projektu był brak 

dokumentu. Zauważył jednak, że nie widzi potrzeby uchwalania studium dla wydzielonej 

części obrębu Czołowo. Burmistrz Przemysław Pacholski zaznaczył, że RMiG Kórnik zależy 

na jak najszybszym uporządkowaniu terenu gminy. Jeśli projekt jest uzgodniony, powinien 

zostać przyjęty. Opinię radnego Adama Zydronia ocenił jako przejaw niechęci. 

Głosowano w sprawie: 

wniosku Komisji IRiPP o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kórnik, ze zmianą 

obejmującą grunty wsi Czołowo pomiędzy drogą wojewódzką nr 434 a ulicami Owocową, 

Leśną i Długą. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Jerzy Rozmiarek, Jerzy 

Walczyk, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Roman Genstwa, Magdalena Kosakowska, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Surdyk, 

Agnieszka Wiśniewska 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Radni Magdalena Kosakowska i Adam Zydroń nie głosowali za pomocą systemu Esesja. 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

Wyniki głosowania 
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ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Magdalena Kosakowska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia projektu uchwały w sprawie podjęcia współdziałania przy utworzeniu filii 

Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Poznaniu w miejscowości 

Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad APELU w sprawie wysokości funduszy unijnych  

dla Wielkopolski w ramach umowy partnerstwa na lata 2021-2027.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej, w tym: 

a) z wykonania przetargów, 
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b) z pozyskiwania środków pozabudżetowych, 

c) z działalności Straży Miejskiej w Kórniku, 

d) z prac Komisji Bezpieczeństwa. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

a) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021-2025, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 

2021- 2032, 

c) zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok, 

d) zwolnienia z opłaty należnej w 2021 roku za korzystanie z zezwoleń  

na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży, 

e) udzielenia dotacji na remont ceglanych baszt kościoła kolegiackiego  

pw. Wszystkich Świętych w Kórniku – etap II, 

f) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu, 

h) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie Dachowa 

gmina Kórnik, 

i) nieodpłatnego przejęcia nieruchomości położonej w obrębie Bnin gmina 

Kórnik, 

j) nieodpłatnego przejęcia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej w obrębie Robakowo, gmina Kórnik, 

k) przeprowadzenia Budżetu Obywatelskiego Gminy Kórnik na rok 2022, 

l) studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Kórnik, ze zmianą obejmującą grunty wsi Czołowo pomiędzy drogą 

wojewódzką nr 434 a ulicami Owocową, Leśną i Długą, 

m) udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi, 

n) rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu ustalenia lokalizacji wieży 

telekomunikacyjnej w miejscowości Szczytniki na działce przy ul. Jeziornej  

w bezpośrednim sąsiedztwie Przedszkola Wodnik Szuwarek oraz Przedszkola 

Szmaragdowe Oczko, które swoją działalność rozpocznie 1.09.2021, 
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o) rozpatrzenia petycji w sprawie podjęcia działań zapobiegających dewastacji 

mienia gminnego, 

p) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

r) podjęcia współdziałania przy utworzeniu filii Wydziału Komunikacji  

i Transportu Starostwa Powiatowego w Poznaniu w miejscowości Kórnik, 

s) APEL ws. wysokości funduszy unijnych dla Wielkopolski w ramach umowy 

partnerstwa na lata 2021-2027. 

8. Interpelacje. 

9. Zapytania. 

10. Wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Wolne głosy i wnioski. Informacje. 

13. Zakończenie Sesji. 

 

Porządek obrad został zmieniony podczas obrad,17. strona protokołu. 

 

2. Wybór sekretarza obrad: 

Na sekretarza obrad wybrano radną Beatę Bruczyńską. 

Głosowano w sprawie: 

wyboru na sekretarza obrad radnej Beaty Bruczyńskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 
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Andrzej Regulski 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik: 

Dokument jest załącznikiem do protokołu.  

Nie zgłoszono uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Surdyk 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

Przewodniczący Adam Lewandowski poprosił obradujących o powstanie i uczczenie Minutą 

Ciszy Pamięci Podróżnika Aleksandra Doby. Po oddaniu Hołdu powrócono do obradowania. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 

Informacje, które są załączone do protokołu, przedstawił przewodniczący Adam 

Lewandowski. Nie zadano pytań. 

 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej: 

Sprawozdanie, będące załącznikiem do protokołu, odczytał wiceburmistrz Sebastian Wlazły. 

Dokument uzupełnił o dwie informacje: 

- 24.02.2021 wiceburmistrz Sebastian Wlazły uczestniczył w spotkaniu Stowarzyszenia Gmin 

i Powiatów Wielkopolski dotyczącym programu „Czyste powietrze”; 
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- wiceburmistrz podziękował służbom uczestniczącym 22.02.2021 w akcji ratunkowej 

płonącego domu dwurodzinnego w Borówcu. Poinformował, że trwa zbiórka pieniędzy  

na rzecz poszkodowanych.  

Burmistrz Przemysław Pacholski poinformował, że w związku z decyzją komisji konkursowej 

na stanowisko Sekretarza Miasta i Gminy Kórnik wybrano panią Iwonę Pawłowicz – 

Napieralską, która nowe obowiązki będzie sprawowała od 1.03.2021 roku. Gratulacje  

dla sekretarz przekazał przewodniczący Adam Lewandowski.  

Przewodniczący poinformował, że radni włączą się w pomoc dla poszkodowanych w pożarze 

w Borówcu.  

Radna Anna Maria Andrzejewska pochwaliła działania, które doprowadzą do otwarcia filii 

Wydziału Komunikacji. Przypomniała, że w Swarzędzu placówka powstała już w 2009 roku. 

Jest to ogromne ułatwienie dla mieszkańców. Radna zapytała, czy wybrano już lokalizację 

oraz jakie są plany zatrudnienia. Burmistrz powtórzył, że filia będzie się mieściła w budynku 

byłej gazowni w Kórniku. 

Radna zapytała, czy upust w opłatach dla ZGO Jarocin (p.5. sprawozdania) wpłynie  

na wysokość opłat dla mieszkańców. Burmistrz Przemysław Pacholski odpowiedział, że nie. 

Upust został wzięty pod uwagę przy obliczaniu stawki.  

Radna Anna Maria Andrzejewska odniosła się także do informacji z p. 8. Zapytała,  

czy dla terenu, którym interesuje się nowy inwestor, obowiązuje mpzp zezwalający na daną 

działalność. Burmistrz Przemysław Pacholski odpowiedział, że mpzp został przyjęty  

dla wskazanego obszaru. Umożliwia prace firmy budującej obiekt i późniejsze działania 

inwestora.  

Radna zapytała o efekt rozmów z dyrektorem Instytutu Dendrologii PAN w Kórniku (p.12.). 

Burmistrz wyjaśnił, że rozmawiano o porozumieniu, na mocy którego MiG Kórnik przejmie 

obowiązki utrzymania głównej drogi prowadzącej przez las Zwierzyniec, gdy ciąg zostanie 

udostępniony do ogólnego użytkowania.  

Radny Maciej Brylewski zadał 2 pytania: 

- dot. p. 5.: czy 1,4 mln zł upustu będzie wykorzystane w 2021 roku, czy było w 2020. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powtórzył, że kwota została wzięta pod uwagę  

przy szacowaniu stawki; 

- dot. p. 16.: jak zostaną wykorzystane dane nt. jakości powietrza. Wiceburmistrz wyjaśnił,  

że podczas spotkania urzędnicy zostali poinformowani jak tworzyć zestawienia, raporty. 

Porównano także dane z czujników z wykorzystaniem środków z gminnego programu 

dofinansowań na działania proekologiczne. Wiceburmistrz powiedział, że widać poprawę.  
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Radny Jarosław Janowski podziękował za pomoc ofiarom pożaru. Powiedział, że obecnie 

sytuacja jest opanowana. Oferujący pomoc czekają na informacje od poszkodowanych  

nt. potrzeb.  

Radny zapytał jaki jest etap planowania węzła przesiadkowego w Gądkach i jak duży będzie 

parking (p.4.). Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przypomniał, że gmina chce przejąć tereny  

od PKP. Nieruchomości będą dość duże, liczba miejsc parkingowych, w zależności  

od wybranej koncepcji układu komunikacyjnego, wystarczająca. Ma ich być kilkadziesiąt. 

Wiceburmistrz powiedział, że sprawdzi dane i przekaże bardziej szczegółowe informacje 

podczas bieżącego posiedzenia (dalszy ciąg wyjaśnień na str. 12. protokołu). Radny ponowił 

pytanie o etap planowania. Wiceburmistrz wskazał, że terminy przedłużają się.  

Radna Dominika Buczkowska zapytała, jakie są szanse na darmowy wywóz odpadów  

po borówieckim pożarze i czy MiG Kórnik zamierza w tym pomóc. Wiceburmistrz Sebastian 

Wlazły poinformował, że w dniu bieżącej Sesji dostarczono pojemnik na odpady zmieszane, 

zgliszcza. Takich pojemników będzie prawdopodobnie potrzebnych 3,4. Gmina deklaruje 

dostarczanie pojemników i wywóz odpadów najbardziej zniszczonych. Odpady zebrane 

selektywnie będą musiały zostać wywiezione do PSZOK. Pogorzelcy uzyskali oferty pomocy 

także od innych podmiotów.  

Odnośnie filii Wydziału Komunikacji (p.2) radna zapytała jakie służby opuszczą budynek 

byłej gazowni. Wiceburmistrz odpowiedział, że prawdopodobnie będzie to Pogotowie 

Ratunkowe. Ostateczne decyzje nie zostały jeszcze podjęte. Zaplanowany jest remont, 

rozbudowa remizy strażackiej w Kórniku. 

 

5a) Sprawozdanie z wykonania przetargów: 

Sprawozdanie, będące załącznikiem do protokołu, odczytała kierownik Iwona Pawłowicz – 

Napieralska.  

Radny Adam Zydroń zapytał kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budowę chodnika  

przy sklepie Dino oraz wiaty piknikowej w Kórniku – Bninie. Burmistrz Przemysław 

Pacholski odpowiedział, że najpierw musi zostać opracowana dokumentacja. Wyjaśnił,  

że UMiG Kórnik wykonuje zadania po kolei, zaczynając od największych. Radny zapytał,  

czy chodnik powstanie w 2021 roku. Burmistrz odpowiedział, że tak. Dalszych informacji 

udzielił wiceburmistrz Sebastian Wlazły, 12. strona protokołu. 

Radny Roman Genstwa zapytał o przyczynę przedłużenia rozstrzygnięcia przetargu  

na budowę kanalizacji sanitarnej w Szczodrzykowie i Runowie. Burmistrz Przemysław 

Pacholski wyjaśnił, że trwają czynności wyjaśniające. Kilku oferentów wykazało bardzo 
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niską stawkę roboczogodziny. Urząd czeka na wyjaśnienia, w tym wykonawcy, który 

teoretycznie wygrał przetarg. Jeśli jego odpowiedź będzie zadowalająca Urząd będzie chciał 

podpisać umowę.   

Radna Anna Maria Andrzejewska zapytała, kiedy nastąpi rozstrzygnięcie przetargu  

na budowę Centrum Borówieckiej Aktywności. Burmistrz powiedział, że trwa procedura. 

Oferujący najniższą cenę wycofał się z przetargu. Brana jest pod uwagę kolejna. Burmistrz 

przedstawił autopoprawkę do projektu zmiany budżetu, w której proponuje zwiększenie 

środków na Centrum. Przypomniał, że jest to już trzeci przetarg na zadanie.  

 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły uzupełnił odpowiedź na pytanie radnego Jarosława 

Janowskiego nt. miejsc parkingowych przy węźle w Gądkach. Ma ich być 130, zakładany 

koniec etapu projektowania to grudzień 2021 roku. 

 

Wiceburmistrz uzupełnił także odpowiedź na pytanie radnego Adam Zydronia dotyczące 

budowy wiaty w Kórniku – Bninie: został wybrany wykonawca, środki na zadanie  

są zapisane w bieżącej zmianie budżetu. Umowa zostanie podpisana w najbliższym czasie.  

 

5b) Sprawozdanie z pozyskiwania środków pozabudżetowych: 

Sprawozdanie odczytała kierownik Anna Biernacka. Dokument załączono do protokołu. 

Radna Anna Maria Andrzejewska poprosiła o przygotowanie zestawienia środków 

pozyskanych w latach 2014 – 2021. 

 

5c) Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Kórniku: 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Jarosław Janowski zapytał, czy nadal są prowadzone kontrole deklaracji dotyczących 

odbioru odpadów komunalnych. Komendant Tomasz Haremza odpowiedział, że tak. 

Wskazał, że w miesiącu objętym sprawozdaniem sprawdzono 28 posesji. Dwukrotnie 

ujawniono brak deklaracji, trzykrotnie niewłaściwą segregację. Kontrole były prowadzone  

na podstawie informacji z Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik. 

Komendant zauważył, że liczba uchybień zależy od miejscowości. 

Radny zapytał o możliwość usunięcia plakatu wyborczego z posesji przy ul. Poznańskiej  

w Kórniku. Komendant wyjaśnił, że plakat zawieszony jest na posesji prywatnej, czego prawo 

nie zakazuje. Na usunięcie elementów kampanii wyborczych z terenów publicznych  

jest 30 dni. 
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Radna Magdalena Kosakowska zapytała, czy monitoring ronda w Kamionkach działa 

poprawnie. Komendant odpowiedział, że usunięto awarię i kamera pracuje prawidłowo. 

Zauważył, że problem stanowi tablica ogłoszeniowa, która znacznie ogranicza widoczność.  

W tej sprawie trwa postępowanie. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły potwierdził, że tablica  

jest problemem. Wskazał również na wymianę oświetlenia, która prowadzona  

jest we współpracy z Powiatem Poznańskim, finansowana przez MiG Kórnik. Burmistrz 

Przemysław Pacholski wyjaśnił, że za eksploatację i oświetlenie dróg powiatowych na swoim 

terenie odpowiedzialna jest gmina. Radna podziękowała za odpowiedź podkreślając,  

że oświetlenie jest ważne.  

Radny Roman Genstwa zapytał ilu skazanych wykonuje prace na terenie gminy Kórnik. 

Następnie zapytał, czy komendant SM może nałożyć mandat na prezesa WKiUK Wodkom, 

ponieważ droga w Szczodrzykowie nie była odśnieżana. Radna Anna Maria Andrzejewska 

zauważyła, że potrzebę odśnieżania należy zgłaszać. Komendant Tomasz Haremza 

odpowiedział, że na 37 skazanych pracuje 28, dziewięcioro unika wypełnienia wyroku sądu. 

W sprawie prezesa WKiUK Wodkom komendant przyjął zawiadomienie o popełnieniu 

wykroczenia. 

 

5d) Sprawozdanie z prac Komisji Bezpieczeństwa: 

Sprawozdanie zostanie przedstawione na następnej Sesji. 

 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym: 

Komisja Edukacji, Kultury i Polityki Społecznej – przewodniczący Robert Jankowski: 

Radni zapoznali się z działalnością: Izby Pamiątek Regionalnych, Środowiskowego Domu 

Samopomocy „Gościnni” i stowarzyszenia Klaudynka. Zaopiniowali projekty uchwał  

na bieżącą Sesję. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska –przewodnicząca Beata Bruczyńska: 

Radni dyskutowali nt. zbiórki folii rolniczych oraz realizacji uchwały dotyczącej 

dofinansowań do inwestycji proekologicznych.  

 

Komisja Budżetu i Finansów - przewodniczący Stanisław Duszczak: 

Członkowie Komisji opiniowali projekty uchwał na bieżącą Sesję.  

Radny Adam Zydroń zapytał, czy nowe projekty ulic znajdują się w harmonogramie budowy 

dróg, czy plan zmieniono. Radny uznał, że nie powinno się procedować ulic spoza oficjalnego 
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zestawienia. Dokumenty muszą być transparentne. Radny podkreślił, że rozumie, że zdarzają 

się sytuacje nadzwyczajne. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że na temat 

kolejności budowy dróg pojawia się na portalu społecznościowym wiele wpisów, często 

niezgodnych z prawdą. Zauważył, że radny może porównać plany dotyczące projektów  

z zapisami harmonogramu, ponieważ dokument nie jest tajny. Zapowiedział, że do końca 

2021 roku burmistrzowie przedstawią zaktualizowany harmonogram, ponieważ nie udało  

się tego dokonać K.IRiPP. Dokument będzie zawierał kompromisowe rozwiązania, plany  

do 2026 roku. Radny Adam Zydroń, przewodniczący K.IRiPP podkreślił, że w protokołach  

z posiedzeń zawarte są informacje nt. prac i decyzji związanych z harmonogramem. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły zauważył, że na decyzje dotyczące wyboru dróg  

do modernizacji często ma wpływ wielość i złożoność inwestycji. Przedstawił ostateczny 

przebieg sieci wodociągowej budowanej przez Kamionki. Jak podkreślił, zadanie ma wpływ 

na wybór nowych projektów ulic, ponieważ podejmując decyzję kierowano się zasadą 

racjonalizacji wydatków poprzez połączenie prac w danym rejonie. Przebieg wodociągu 

będzie następujący: od Mieczewa do stacji na ul. Wodnej w Kamionkach,  

przez ul. Mieczewską, Promienną, Spacerową, do Wodnej. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły 

zaznaczył, że pierwotnie wodociąg miał z ul. Mieczewskiej wchodzić w ul. Spacerową, 

jednak z uwagi na zbyt dużą liczbę mediów i instalacji na skrzyżowaniu, dodanie kolejnych 

ciągów nie będzie możliwe. Aquanet S.A. dysponuje pozwoleniem na budowę. Burmistrz 

Przemysław Pacholski podkreślił, że wiceburmistrz Bronisław Dominiak informował 

członków K.IRiPP o przebiegach planowanych i realizowanych zadań. Radny Adam Zydroń 

wyjaśnił, że nie neguje konieczności reagowania na zaistniałe sytuacje, ale chce,  

by przed wprowadzeniem do budżetu projektów nowych ulic, radni zostali poinformowani  

o powodach zmian. Burmistrz Przemysław Pacholski zauważył, że Komisja zajmuje  

się wieloma trudnymi tematami, być może lepszym rozwiązaniem będzie przekazanie prac 

nad harmonogramem budowy i modernizacji dróg K.BiF. Radny Roman Genstwa powiedział, 

że zasady realizacji inwestycji są proste. Kryteria wypracowała K.IRiPP VII kadencji. 

Decyzje nt. harmonogramu podejmuje cała Rada, ponieważ jest to plan budżetowy. Radny 

podkreślił, że trzeba mieć elastyczne podejście do harmonogramu. Brak możliwości zmian 

oznaczałby blokadę realizacji innych zadań. Podsumował, że jedynym rozwiązaniem  

jest stosowanie przyjętych kryteriów. Radna Magdalena Kosakowska przypomniała, że radni 

przyjmują wszystko, co zaproponują burmistrzowie, więc informacje o nie przyjęciu 

kryteriów świadczą o ich pracy. Następie zaznaczyła, że rolą opozycji jest wskazywanie tego, 

co nie podoba się grupie mieszkańców. Opozycji nie można nazywać hejterami. Radna 
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zauważyła, że mimo, iż jest sołtyską Kamionek Starych, po raz pierwszy, na bieżącej Sesji, 

usłyszała informacje o nowym przebiegu wodociągu. Zauważyła, że radny Jerzy Walczyk 

złożył wniosek i podjęto decyzję o projektowaniu drogi, przy której mieszka. Radna 

Magdalena Kosakowska przypomniała, że w Strategii Rozwoju Gminy zapisano obowiązek 

uchwalenia harmonogramu modernizacji i budowy dróg. Następnie powiedziała, że od dwóch 

lat dopytuje o wskaźniki, które są przyjmowane podczas wyboru dróg do budowy. Wskaźniki 

te powinny być przejrzyste, np. liczba przejeżdżających samochodów, gęstość zamieszkania. 

Natomiast zadaniem radnej wybór inwestycji zależy od tego, jak bardzo przekonujący  

jest dany radny. Radna zaapelowała o nie odbieranie opozycji prawa do posiadania 

wątpliwości i ich wyrażania. Dodała, że gdyby władze słuchały mieszkańców, zamiast 

budowy kładki nad jeziorem Kórnickim, wybrałyby inwestycje drogowe. Radna Magdalena 

Kosakowska powiedziała, że cieszy się, że ustalono przebieg wodociągu. Zauważyła 

natomiast, że bardzo duża część osiągnięć, którymi władze gminy chwaliły  

się na zakończenie poprzedniej kadencji, nie została tak naprawdę wykonana. Burmistrz 

Przemysław Pacholski zapytał, dlaczego radna kłamie. Radna zaznaczyła, że władze mogą  

się chwalić tym, co zostało zrobione. Przewodniczący Adam Lewandowski powiedział,  

że radna ma prawo do swojej opinii. Zauważył jednak, że jest manipulantką.  

Radna Magdalena Kosakowska powiedziała, że te słowa ją obrażają. Wskazała, że fakt,  

iż ma i wyraża swoją opinię, nie czyni jej manipulantką. Burmistrz uznał, że nie będzie  

się starał przekonać radnej. Podkreślił, że mieszkańcy ocenią działania w wyborach. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powiedział, że przykro mu, iż radna, jako sołtys, nie miała 

wiedzy o działaniach związanych z wodociągiem. Zaznaczył, że może zawsze zwrócić  

się do Wydziału Inwestycji UMiG Kórnik. Radna podziękowała i powiedziała, że skorzysta  

z formuły zapytania o informację publiczną. Burmistrz Przemysław Pacholski zgodził się,  

że jest taka możliwość. Zauważył, że Stowarzyszenie MY Kórniczanie wiele razy skierowało 

pytania o informację publiczną. UMiG Kórnik na wszystkie odpowiedział. Zaznaczył,  

że wypracowany materiał nie wniósł nic nowego do życia lokalnej społeczności. Radny 

Roman Genstwa powiedział, że należy uszanować prawo radnej do krytyki, które wynika  

z jej opozycyjnego stanowiska. Radny Stanisław Duszczak zauważył, że obecny punkt 

porządku obrad Sesji to sprawozdania Komisji. Tymczasem radni dyskutują o polityce, 

powielając argumenty. Zaproponował przeniesienie dyskusji do punktu 12.: Wolne głosy  

i wnioski. Informacje. Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły wnioski formalne  

w sprawie zakończenia dyskusji. Dyskusję zamknięto. 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – zastępczyni przewodniczącej Agnieszka Wiśniewska: 

Podczas dwóch posiedzeń radni zapoznali się i rozpatrzyli petycje oraz zapoznali  

się ze skargą na działania burmistrza. 

 

Komisja Infrastruktury, Rozwoju i Polityki Przestrzennej – przewodniczący Adam Zydroń: 

Radni opiniowali projekty na bieżącą Sesję. Zapoznali się z: wnioskami o opracowanie  

lub zmianę mpzp i studium, wnioskami o ustalenie warunków zabudowy  

oraz korespondencją. Dyskutowano nt. przejęcia gruntów w Błażejewku. 

Radna Anna Maria Andrzejewska zwróciła uwagę na powtarzanie i przeciąganie dyskusji  

nt. przejęcia od KOWR terenów w Błażejewku. Radni, mimo decyzji podjętej 21 stycznia br., 

popierającej przejęcie całego terenu, na posiedzeniu 18.02.2021, na wniosek 

przewodniczącego K.IRiPP, ponownie rozmawiali o wielkości terenu, który ma być przejęty. 

Radna uznała, że należy przejść do ostatecznych rozwiązań. Radny Adam Zydroń wyjaśnił,  

że dyskusja na lutowym posiedzeniu była konsekwencją wypowiedzi radnej Anny Marii 

Andrzejewskiej, w której ta powoływała się na rozmowę z Nadleśniczym Nadleśnictwa 

Babki. Radna Magdalena Kosakowska zauważyła, że z protokołu ze wskazywanego 

posiedzenia będzie wynikało, że radna Anna Maria Andrzejewska sugerowała, iż lepszym 

rozwiązaniem będzie przejęcie terenu bez otuliny leśnej, ponieważ LP zadbają lepiej o taką 

nieruchomość. Radna Magdalena Kosakowska przypomniała, że radna Anna Maria 

Andrzejewska wycofała tę propozycję w dalszym etapie dyskusji. Radna Anna Maria 

Andrzejewska wyjaśniła, że jej wniosek jest wnioskiem alternatywnym, do rozważenia  

w przypadku nie wyrażenia przez KOWR zgody na przejęcie całego terenu.  

Radny Jerzy Walczyk złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji. Dyskusję zamknięto. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie: 

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

Projekty uchwał są załącznikami do protokołu. 

 

7a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Kórnik 

na lata 2021-2025: 

Pozytywna opinia K.EKiPS.  
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Radny Stanisław Duszczak pochwalił merytoryczny zakres projektu. Zwrócił uwagę na wiele 

błędów pisarskich i edytorskich. Z uwagi na konieczność poprawienia dokumentu 

zdecydowano o przeniesieniu rozpatrywania projektu na koniec punktu 7. 

Głosowano w sprawie: 

przeniesienia projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Kórnik na lata 

2021-2025 do ppkt s. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Jerzy 

Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Magdalena Kosakowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Pawlaczyk 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

  

Zmieniony porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej, w tym: 

a) z wykonania przetargów, 

b) z pozyskiwania środków pozabudżetowych, 

c) z działalności Straży Miejskiej w Kórniku, 

d) z prac Komisji Bezpieczeństwa. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym. 
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7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021- 

2032, 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok, 

c) zwolnienia z opłaty należnej w 2021 roku za korzystanie z zezwoleń  

na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży, 

d) udzielenia dotacji na remont ceglanych baszt kościoła kolegiackiego  

pw. Wszystkich Świętych w Kórniku – etap II, 

e) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu, 

g) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie Dachowa gmina 

Kórnik, 

h) nieodpłatnego przejęcia nieruchomości położonej w obrębie Bnin gmina Kórnik, 

i) nieodpłatnego przejęcia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej 

w obrębie Robakowo, gmina Kórnik, 

j) przeprowadzenia Budżetu Obywatelskiego Gminy Kórnik na rok 2022, 

k) studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Kórnik, ze zmianą obejmującą grunty wsi Czołowo pomiędzy drogą wojewódzką 

nr 434 a ulicami Owocową, Leśną i Długą, 

l) udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi, 

m) rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu ustalenia lokalizacji wieży 

telekomunikacyjnej w miejscowości Szczytniki na działce przy ul. Jeziornej  

w bezpośrednim sąsiedztwie Przedszkola Wodnik Szuwarek oraz Przedszkola 

Szmaragdowe Oczko, które swoją działalność rozpocznie 1.09.2021, 

n) rozpatrzenia petycji w sprawie podjęcia działań zapobiegających dewastacji 

mienia gminnego, 

o) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

p) podjęcia współdziałania przy utworzeniu filii Wydziału Komunikacji  

i Transportu Starostwa Powiatowego w Poznaniu w miejscowości Kórnik, 
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r) APEL ws. wysokości funduszy unijnych dla Wielkopolski w ramach umowy 

partnerstwa na lata 2021-2027, 

s) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021-2025. 

8. Interpelacje. 

9. Zapytania. 

10. Wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Wolne głosy i wnioski. Informacje. 

13. Zakończenie Sesji. 

 

 

7a,b) Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021- 2032, 

- zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok: 

Projekty uzyskały pozytywną opinię K.BiF. 

Skarbnik Katarzyna Szamałek przedstawiła projekty, w szczególności autopoprawki, które 

załączono po posiedzeniu Komisji. Burmistrz Przemysław Pacholski podkreślił,  

że przesunięcia środków z zadań dotyczą pieniędzy, które pozostały po rozstrzygnięciach 

przetargów i podpisaniu umów. Radny Jarosław Mieloch zapytał, w którym kwartale będą 

realizowane zadania oświetleniowe w Błażejewie, Błażejewku i Czołowie. Burmistrz 

odpowiedział, że realizacja małych zadań trwa około 6 miesięcy. Powinny być wykonane  

w połowie 2021 roku. Radny Maciej Brylewski zwrócił uwagę na różnicę w danych 

dotyczących przychodów budżetowych z tytułu pożyczek w projektach zmiany budżetu MiG 

Kórnik (16,8 mln zł) i WPF (21 mln zł). Skarbnik Katarzyna Szamałek wyjaśniła,  

że w budżecie zapisane są dwa źródła dochodów, o których mówi radny: 16,8 mln zł z tytułu 

obligacji i ponad 4mln zł pożyczki z WFOŚ. Łącznie jest to 21 mln zł. Radny Maciej 

Brylewski zapytał o powód zwiększenia środków na budowę drogi w Czmońcu z 2 mln zł  

na 4 mln zł oraz na drogi os. Nadwarciańskiego z 240 tys. zł na 660 tys. zł. Burmistrz 

Przemysław Pacholski powiedział, że w przypadku osiedla zdecydował, by zmodernizować 

wszystkie drogi, a nie, jak wcześniej zakładano, część. Środki na zadanie w Czmońcu 

zwiększono po aktualizacji kosztorysu. Burmistrz przypomniał o problemach z realizacją 

zadania, pozyskaniem pozwolenia na budowę. Ostatecznie MiG Kórnik otrzymała pozwolenie 

z rygorem natychmiastowej wykonalności. Oznacza to, że można podjąć działania  
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nie czekając na odwołania od decyzji. UMiG Kórnik priorytetowo traktuje przetarg  

na zadanie w Czmońcu. Burmistrz Przemysław Pacholski wskazał, że wolne środki 

budżetowe to m.in. efekt pandemii, utrudnień i nie zrealizowania wydatków bieżących  

i inwestycyjnych. Podobną sytuację ma Powiat Poznański. 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki 1 i 2 do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik  

na lata 2021- 2032.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

PRZECIW (1) 

Magdalena Kosakowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021- 2032.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

PRZECIW (1) 

Magdalena Kosakowska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/389/2021 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

PRZECIW (2) 

Magdalena Kosakowska, Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

PRZECIW (1) 

Magdalena Kosakowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 
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NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/390/2021 

 

7c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty należnej w 2021 roku  

za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia  

w miejscu sprzedaży: 

Pozytywna opinia K.BiF.  

Głosowano w sprawie: 

zwolnienia z opłaty należnej w 2021 roku za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/391/2021 

 

7d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na remont ceglanych baszt 

kościoła kolegiackiego pw. Wszystkich Świętych w Kórniku – etap II: 

Pozytywna opinia K. EKiPS i K.BiF.  

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji na remont ceglanych baszt kościoła kolegiackiego pw. Wszystkich 

Świętych w Kórniku – etap II. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Iwona Kosmalska, 

Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy 

Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

PRZECIW (1) 

Jarosław Janowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Magdalena Kosakowska 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/392/2021 

7e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków: 

Pozytywna opinia K. EKiPS i K.BiF.  

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane  

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/393/2021 

 

7f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Głosowano w sprawie: 
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udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Kosmalska 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/394/2021 

 

7g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w obrębie Dachowa gmina Kórnik: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie Dachowa gmina Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/395/2021 
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7h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości 

położonej w obrębie Bnin gmina Kórnik: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Głosowano w sprawie: 

nieodpłatnego przejęcia nieruchomości położonej w obrębie Bnin gmina Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/396/2021 

 

7i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonej w obrębie Robakowo, gmina Kórnik: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Głosowano w sprawie: 

nieodpłatnego przejęcia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w obrębie 

Robakowo, gmina Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 
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Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/397/2021 

 

7j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia Budżetu Obywatelskiego 

Gminy Kórnik na rok 2022: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Radna Magdalena Kosakowska powiedziała, że cieszy ją decyzja o wznowieniu BOGK, choć 

żałuje, że nie został przyjęty jej wniosek o podwojenie kwoty na tegoroczną edycję, w ramach 

rekompensaty za brak akcji w roku ubiegłym. Radny Maciej Brylewski zwrócił uwagę  

na zapis §1 mówiący o terminie zakończenia zadań w 2023 roku. Zauważył, że niektóre mogą 

być realizowane dłużej. Kierownik Iwona Pawłowicz – Napieralska powiedziała, że zapis  

ma na celu uświadomienie, że zadania nie będą realizowane tylko w 2022 roku. Zgodziła  

się ze stanowiskiem radnego i zaproponowała zmianę zapisu na: kontynuowany w następnych 

latach. Poprawkę wprowadzono na bieżąco. Radny Stanisław Duszczak potwierdził,  

że do projektu wprowadzono wszystkie zmiany wypracowane przez K.BiF. 

Głosowano w sprawie: 

przeprowadzenia Budżetu Obywatelskiego Gminy Kórnik na rok 2022.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/398/2021 

 

7l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi: 

Pozytywna opinia K.SWiP. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia odpowiedzi mieszkańcowi.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, 

Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, 

Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/399/2021 

 

Radna Magdalena Kosakowska zgłosiła wątpliwość dotyczącą kompetencji radnych  

do zajmowania się sprawami, jak w powyższej uchwale. Podkreśliła, że tego rodzaju spraw 

będzie wpływało do Rady coraz więcej, jeśli organ będzie się nad nimi pochylał. Wątpliwości 

radnej były przyczyną wstrzymania się od głosu. Przewodniczący Adam Lewandowski 

zgodził się z przedmówczynią, ale zaznaczył, że prawo nakazuje Radom rozpatrywanie 

spraw, które do nich wpływają. Przewodniczący nie może samodzielnie udzielić odpowiedzi. 

Burmistrz Przemysław Pacholski wskazał, że demokracja polega na tym, że każdy może  

się zwrócić do Rady.  

 

7m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu 

ustalenia lokalizacji wieży telekomunikacyjnej w miejscowości Szczytniki na działce  

przy ul. Jeziornej w bezpośrednim sąsiedztwie Przedszkola Wodnik Szuwarek  

oraz Przedszkola Szmaragdowe Oczko, które swoją działalność rozpocznie 1.09.2021: 

Pozytywna opinia K.SWiP. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji w sprawie sprzeciwu ustalenia lokalizacji wieży telekomunikacyjnej  

w miejscowości Szczytniki na działce przy ul. Jeziornej w bezpośrednim sąsiedztwie 

Przedszkola Wodnik Szuwarek oraz Przedszkola Szmaragdowe Oczko, które swoją 

działalność rozpocznie 1.09.2021.  

Wyniki głosowania 
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ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

PRZECIW (1) 

Magdalena Kosakowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/400/2021 

 

7n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie podjęcia działań 

zapobiegających dewastacji mienia gminnego: 

Pozytywna opinia K.SWiP. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji w sprawie podjęcia działań zapobiegających dewastacji mienia 

gminnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jarosław Mieloch, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 
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Uchwała nr XXIX/401/2021 

 

7o) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian  

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi: 

Projekt został omówiony podczas przedstawiania wniosku o wprowadzenie dokumentu  

do porządku obrad, 2. strona protokołu. 

Głosowano w sprawie: 

Zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/402/2021 

 

7p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podjęcia współdziałania przy utworzeniu filii 

Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Poznaniu w miejscowości 

Kórnik: 

Projekt został omówiony podczas przedstawiania wniosku o wprowadzenie dokumentu  

do porządku obrad, 2. i 3. strona protokołu. 
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Głosowano w sprawie: 

podjęcia współdziałania przy utworzeniu filii Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa 

Powiatowego w Poznaniu w miejscowości Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/403/2021 

 

7r) Rozpatrzenie projektu Apelu w sprawie wysokości funduszy unijnych dla Wielkopolski  

w ramach umowy partnerstwa na lata 2021-2027: 

Projekt został omówiony podczas przedstawiania wniosku o wprowadzenie dokumentu  

do porządku obrad, 3. strona protokołu.  

Przewodniczący Adam Lewandowski podkreślił, że autorką projektu jest radna Anna Maria 

Andrzejewska. Radna powiedziała, że treść została skonsultowana z Wydziałem Polityki 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wlkp. Przedstawiła działania podjęte w celu 

wystosowania apelu także przez podmioty prywatne i osoby fizyczne. Radny Jerzy Walczyk 

podziękował radnej Annie Marii Andrzejewskiej za inicjatywę. Podkreślił, że każda 

niesprawiedliwość powinna być wyrównana. Podał przykład Szczecina, który wystąpił  

do sądu ze sprawą przeciw Skarbowi Państwa w związku z wypłacaniem za niskich subwencji 

oświatowych. Radny oświadczył, że powyższy apel jest bardzo potrzebny. Radny Maciej 

Brylewski powiedział, że trzy województwa otrzymały niewspółmiernie niskie środki  

w stosunku do poprzednich perspektyw. Wskaźnik dla Województwa Wlkp. to -56%. Radny 

zauważył, że nie wiadomo, czy apel będzie miał przełożenie na decyzje polityczne. 

Przewodniczący RMiG Kórnik powiedział, że warto spróbować. Radny Stanisław Duszczak 

także podziękował za przygotowanie projektu. Uznał, że dokument będzie pomocą  

dla parlamentarzystów z Wielkopolski w walce o środki. Radny Adam Zydroń zapytał,  
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czy inne gminy podjęły apele w ww. sprawie. Radny Maciej Brylewski powiedział, że Sejmik 

Województwa Wielkopolskiego podjął apel jednogłośnie. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły 

dodał, że SGiPW także przyjęło apel, postulując jednak inną metodę pozyskania pieniędzy. 

Radna Anna Maria Andrzejewska powiedziała o nowej instytucji, Funduszu Sprawiedliwej 

Transformacji, która ma wspierać najbiedniejsze regiony w trzech województwach,  

w tym w Wielkopolskim. Radny Maciej Brylewski zaznaczył, że FST dotyczy powiatów 

związanych z węglem brunatnym. Informację potwierdziła radna. 

Głosowano w sprawie: 

Apelu w sprawie wysokości funduszy unijnych dla Wielkopolski w ramach umowy 

partnerstwa na lata 2021-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Agnieszka 

Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

 

7s) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Kórnik 

na lata 2021-2025: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Podczas Sesji poprawiono błędy pisarskie i edytorskie w projekcie. 

Głosowano w sprawie: 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Miasta i Gminy Kórnik na lata 2021-2025.  

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika Buczkowska, 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Robert Jankowski, Jarosław 

Janowski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Regulski 

Uchwała nr XXIX/404/2021 

 

8. Interpelacje: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu.  

 

Radny Jerzy Walczyk przedstawił złożoną na piśmie interpelację w sprawie przebudowy 

drogi powiatowej na odcinku Koninko – Kamionki. 

 

Radna Agnieszka Wiśniewska przedstawiła w imieniu radnej Iwony Kosmalskiej i swoim 

złożoną na piśmie interpelację w sprawie bezpieczeństwa na ul. Nowina w Dachowie.  

Przedstawiła także wniosek o doprowadzenie drogi w rejonie przedszkola Kolorowe Pole  

do stanu sprzed inwestycji. 

 

Radny Jarosław Janowski odczytał złożoną na piśmie interpelację w sprawie hejtu. Radna 

Anna Maria Andrzejewska pochwaliła treść interpelacji. Przewodniczący Adam 

Lewandowski przyznał, że skala hejtu nasiliła się, rośnie proporcjonalnie do liczby działań 

władz. Podkreślił, że jest to nowa forma przemocy. Wielu dobrych ludzi, przez hejt, 

rezygnuje z pracy na rzecz społeczności. Burmistrz Przemysław Pacholski oświadczył,  

że w 100% zgadza się z radnym Jarosławem Janowskim. Zauważył, że dyskusje na forach 

internetowych wymykają się z kontroli, a anonimowość sprzyja hejtowi. Trudno jednak 

zdecydować, jak władze gminy mają walczyć z hejtem w Internecie. Uznał, że sprawy 

powinny być wyjaśniane podczas Sesji, kłamstwa wytknięte. Mieszkańcy mogą oglądać 

obrady, zatem na Sesjach należy walczyć o prawdę. Jest to lepsze miejsce, niż portal 

społecznościowy. Burmistrz podkreślił, że każdy myślący człowiek potrafi wyciągać wnioski 
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z treści, które czyta. Radna Dominika Buczkowska zauważyła, że najsmutniejszym jest fakt, 

że niektórzy przeczytają wybrane hasło nie zgłębiając tematu, w konsekwencji rozpoczynają 

lawinę wypowiedzi. 

 

Radny Roman Genstwa odczytał przedstawioną na piśmie interpelację w sprawie ochrony 

zabytków i modernizacji ciągu komunikacyjnego między kórnickim rynkiem i Zamkiem. 

 

Radny Maciej Brylewski przedstawił interpelację w sprawie podpisania umów  

na dofinansowania ze stowarzyszeniami. Wyjaśnił, że żadne stowarzyszenie nie podpisało 

jeszcze umowy, mimo rozstrzygnięcia konkursu. Zadania, które są realizowane od początku 

roku, muszą być w pełni finansowane ze środków NGO. Organizacje nie mają gwarancji,  

że odzyskają poniesione nakłady. Radny uznał, że należy doprowadzić do podpisania umów, 

bez względu na sytuację epidemiczną. W dokumentach należy zawrzeć zapis o możliwości 

wydawania pieniędzy od momentu podjęcia przez burmistrza decyzji o ich przyznaniu 

danemu podmiotowi. Burmistrz Przemysław Pacholski zgodził się z propozycją uzależniając 

jej realizację od wyniku analizy przepisów. Przypomniał, że w 2020 roku, z uwagi na znaczne 

utrudnienia wynikające z pandemii, UMiG Kórnik pomagał i uwzględniał wnioski 

stowarzyszeń związane z wykorzystaniem przyznanych pieniędzy. Przedstawiciele 

stowarzyszeń zostaną poinformowani o decyzjach. Zapewnił, że podmioty nie pozostaną  

bez pieniędzy, a urzędnicy rozumieją sytuację.  

 

9. Zapytania: 

Radna Iwona Kosmalska zapytała o możliwość przedłużenia oświetlenia ul. Krętej  

w Dachowie do ul. Sarniej. Burmistrz odpowiedział, że nie ma takich planów, nie ma także 

pieniędzy w budżecie. Radna zauważyła, ze we wskazanym rejonie budowanych jest coraz 

więcej domów, poprosiła o przemyślenie wniosku. Burmistrz powiedział, że wniosek  

jest cenny, należy go zgłosić przy konstrukcji przyszłorocznego budżetu. 

 

Radna Magdalena Kosakowska zapytała o status sprawy związanej z pozyskaniem terenu 

przy wjeździe na os. Długie w Kamionkach. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przypomniał, 

że UMiG Kórnik zatwierdził wstępny projekt podziału nieruchomości. Powinna zostać 

wydana decyzja podziałowa. Wiceburmistrz zada pytanie w Starostwie.  

 



 

 34 

Radna Magdalena Pawlaczyk zapytała, kiedy zostanie zakończona budowa przystanku 

autobusowego w Kórniku – Bninie, przy filii Biblioteki Publicznej. Burmistrz Przemysław 

Pacholski powiedział, że termin realizacji zadania mija z końcem marca br.  

Radna zapytała, czy będą wykonywane prace na drodze ul. Zwierzynieckiej w Kórniku – 

Bninie. Burmistrz odpowiedział, że wykonawca bieżącego utrzymania dróg jest gotowy  

do pracy. Muszą polepszyć się warunki atmosferyczne, odmarznąć ziemia.  

Radna zapytała także o doświetlanie kolejnych przejść dla pieszych na ul. Poznańskiej  

w Kórniku. Burmistrz wyjaśnił, że prace są wykonywane po kolei, poprosił o zgłaszanie 

potrzeb. 

Następne pytanie radnej Magdaleny Pawlaczyk dotyczyło zakupu ziemi i budowy 

Środowiskowego Domu Samopomocy. Zaznaczyła, że mnóstwo osób czeka, by dołączyć  

do zajęć. Burmistrz Przemysław Pacholski przypomniał, że rząd, poprzez wojewodów,  

nie przyznał wystarczających środków na budowę domów samopomocy. Obiekty będą 

budowane tylko tam, gdzie ich nie ma. W związku z brakiem środków MiG Kórnik 

zrezygnowała z zakupu gruntów. Radna zapytała, czy są inne źródła pozyskania pieniędzy  

na budowę. Burmistrz odpowiedział, że urzędnicy szukają rozwiązań. Można rozpocząć 

dyskusję o finansowaniu zadania ze środków gminnych. 

Ostatnie pytanie radnej dotyczyło realizacji prac przy powstawaniu Domu 

Międzypokoleniowego. Burmistrz odpowiedział, że nie ma informacji o opóźnieniach. 

Zadanie ma być zakończone do 31.10.2021. 

 

Radny Jarosław Janowski przypomniał pytanie o możliwość wybudowania wiaty dla rowerów 

przy węźle S11 na wysokości Robakowa. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły odpowiedział,  

że warunki gruntowo – prawne nie uległy zmianie. W odległości 40m od pasa drogowego  

nie można budować obiektów. Podkreślił, że brak inwestycji nie wynika ze złej woli władz 

MiG Kórnik.  

Radny zapytał, czy zmieniły się przepisy dotyczące możliwości wykorzystania destruktu. 

Wiceburmistrz wyjaśnił, że projekt ustawy jest cały czas procedowany.  

 

Radny Jarosław Mieloch zapytał, czy odbyło się comiesięczne spotkanie z Aquanet S.A.  

oraz, jaki jest etap prac nad projektem kanalizacji sanitarnej dla Błażejewa, Błażejewka  

i Biernatek. Burmistrz Przemysław Pacholski zapowiedział, że informacje nt. projektów 

zostaną przedstawione na następnej Sesji przez wiceburmistrza Bronisława Dominiaka, 

podobnie jak informacje ze spotkania z Aquanet S.A. 
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Radna Anna Maria Andrzejewska podkreśliła, jak przydatnym i potrzebnym rozwiązaniem 

jest możliwość wykorzystania destruktu, szczególnie na drogach nieujętych  

w harmonogramie. Wskazała, że materiał pomógłby np. mieszkańcom ulic Krętej w Borówcu 

i Bazaltowej w Kamionkach.  

 

10. Wnioski radnych: 

Radna Magdalena Kosakowska zawnioskowała o rozpoczęcie interwencyjnego równania 

dróg, nawet ze świadomością, że prace będą musiały być ponawiane. Burmistrz powtórzył,  

że wykonawca jest gotowy, ale ziemia musi odmarznąć. Radna nie zgodziła  

się z tym argumentem. 

Przewodniczący Adam Lewandowski poprosił o łatanie ubytków w drogach asfaltowych. 

 

Radna Anna Maria Andrzejewska omówiła wnioski złożone na piśmie (załączone  

do protokołu), w sprawach: 

- instalacji luster przy ul. Telewizyjnej w Koninku, 

- utwardzenia dróg w Borówcu i Gądkach. 

Burmistrz powiedział, że wnioski zostaną przeanalizowane. 

 

Radny Maciej Brylewski odczytał pismo mieszkańców Czołowa w sprawie budowy dróg 

gminnych. Burmistrz Przemysław Pacholski podkreślił, że MiG Kórnik dynamicznie  

się rozwija. Ludzie chcą być jej mieszkańcami. Rozwój infrastruktury stopniowo podąża  

za wzrostem zaludnienia. Mieszkańcy otrzymają pisemną odpowiedź. Radny Maciej 

Brylewski nawiązał do sposobu prowadzenia inwestycji przez budującego wodociąg  

z Czołowa. Burmistrz wskazał, że wykonawca otrzymał decyzję ze zobowiązaniem  

do odtworzenia nawierzchni po zakończeniu prac. W czasie działań ma być utrzymywana 

przejezdność. 

Radny zapytał, w jakiej formie zostanie zaprezentowana radnym koncepcja ścieżek 

rowerowych oraz czy odbędzie się dyskusja publiczna, a zainteresowani będą mogli składać 

uwagi. Burmistrz Przemysław Pacholski wyjaśnił, że wynik prac zespołu będzie gotową 

koncepcją, do której nie powinny być składane uwagi. Natomiast radni zdecydują o realizacji 

planu. Koncepcja ma być pomocą dla radnych, którzy wybiorą kolejność realizacji prac. 

Radny Maciej Brylewski podkreślił, że konsultacje społeczne są istotne dla tego tematu. 

Burmistrz powiedział, że po wypracowaniu koncepcji przez zespół, może być ona poddana 
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konsultacjom społecznym i w Radzie. Ostatnim etapem będzie decyzja dotycząca realizacji 

konkretnych ciągów. 

Radny Maciej Brylewski poruszył także temat odśnieżania. Zauważył, że mieszkańcy 

zgłaszają wiele uwag, Radny nie potrafi ocenić, czy wszystkie są słuszne. Zaznaczył,  

że odśnieżanie w Czmoniu przebiegało właściwie. Radny powiedział, że szukał na miejskiej 

stronie internetowej dokumentu zawierającego harmonogram odśnieżania. Znalazł dane  

z 2017 roku. Poprosił, by informować mieszkańców o planie odśnieżania. Chcą oni wiedzieć, 

czego oczekiwać. Zaapelował o upublicznienie harmonogramu na zimę 2021/ 2022. Ułatwi  

to pracę UMiG Kórnik. Radny podkreślił, że słucha mieszkańców, rozmawia z nimi, odbiera 

telefony. Burmistrz Przemysław Pacholski zaznaczył, że wiele uwag nt. odśnieżania 

zamieszczanych na forach internetowych dotyczy dróg powiatowych i wojewódzkich.  

MiG Kórnik wspiera innych zarządców dróg, priorytetowo obsługuje miejsca niebezpieczne, 

jednak nie odpowiada za wszystkie drogi na swoim terenie. WKiUK Wodkom właściwie 

wykonuje zlecone prace. Radny Maciej Brylewski podkreślił, że wnioskuje tylko  

o upublicznienie dokumentu. Ocena pracy należy do burmistrza. Jedyna jego uwaga dotyczy 

zimowego utrzymania przystanków i sytuacji, w których hałdy zebranego z drogi śniegu 

zalegają na przystankach i utrudniają wejście/ wyjście z autobusu.  

 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

Radna Anna Maria Andrzejewska poinformowała, że nie otrzymała odpowiedzi  

na interpelację w sprawie ulic Szkolnej i Kempingowej w Borówcu. Burmistrz powiedział,  

że odpowiedź zostanie przekazana. 

 

Radny Jerzy Walczyk poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na interpelację w sprawie 

zamieszczania protokołów z posiedzeń K.BRD w BIP. Podziękował za pozostałe odpowiedzi. 

 

Radny Jerzy Walczyk odniósł się do dyskusji nt. korekty harmonogramu budowy  

i modernizacji dróg oraz nt. hejtu. Wskazał, że oskarżenia, że plany dotyczące dróg nie były 

konsultowane z sołectwami nie są prawdziwe. O rozmowach nt. dróg w Kamionkach,  

np. ul. Promiennej, świadczą zapisy protokołów z zebrań wiejskich. Propozycja budowy  

tej ulicy była konsultowana społecznie, jest odpowiedzią na potrzeby mieszkańców,  

w tym osób niepełnosprawnych. Radny przypomniał, że mieszkańcy ul. Promiennej 

partycypują w kosztach budowy infrastruktury, np. wodociągu.  
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Radna Magdalena Kosakowska zauważyła, że radny Jerzy Walczyk mieszka przy ulicy,  

o której projekt i budowę zawnioskował. Odnośnie planów przebiegu wodociągu radna 

zaznaczyła, że na bieżąco śledzi informacje i te, które przekazywano dotychczas, wskazywały 

na inny przebieg, niż przedstawiony przez Wiceburmistrza Sebastiana Wlazłego na bieżącej 

Sesji. Radna powiedziała, że ma wrażenie, iż wybór inwestycji w gminie Kórnik polega  

na tym, że kto ma zasługi może „sobie coś wychodzić”. Tak, wg radnej Magdaleny 

Kosakowskiej, postąpił radny Jerzy Walczyk. Podkreśliła ona, że wypowiedzi radnego  

i odpowiedź z UMiG Kórnik świadczą o tym, że harmonogram budowy i modernizacji dróg 

nie ma ram. Radna powiedziała, że radni, którzy mają większość, mogą robić,  

co im się podoba, jednak nie ma to nic wspólnego z transparentnością. Powtórzyła, że z wielu 

potrzeb tylko ulica, przy której mieszka radny, zostanie wybudowana. Burmistrz Przemysław 

Pacholski podkreślił, że prace projektowe ul. Promiennej w Kamionkach będą połączone  

z ulicą Spacerową. Budowa nie nastąpi za rok, a w ramach odtworzenia nawierzchni  

po zakończeniu wodociągu przez Aquanet S.A. W planach gminy jest np. projekt i budowa  

ul. Lotniczej w Kamionkach. Realizacja zadania nastąpi wcześniej niż ul. Promiennej. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły oświadczył, że osobiście podpisywał decyzje inwestycji celu 

publicznego dotyczące budowy wodociągu w Kamionkach, wysyłane do trzech sołectw wsi. 

Radna Magdalena Kosakowska zauważyła, że burmistrz Przemysław Pacholski  

i wiceburmistrz Sebastian Wlazły przekazują rozbieżne informacje nt. terminów realizacji 

zadań drogowych. Burmistrz Przemysław Pacholski powtórzył, że projekty ul. Spacerowej  

i Promiennej będą opracowywane równolegle. Drogi będą budowane po zakończeniu 

inwestycji wodociągowej, co Aquanet S.A. planuje na 2023 – 2024 rok. Radna Magdalena 

Kosakowska zauważyła, że nie powinna być zmieniana zasada mówiąca o nie realizowaniu 

dróg spoza harmonogramu. Podkreśliła, że w Kamionkach Starych jest wiele ulic bez asfaltu  

i infrastruktury. Poprosiła, by o nich pamiętać. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powiedział, 

przetarg na budowę wodociągu zostanie ogłoszony najprawdopodobniej za 2 lata. Zadanie 

będzie wykonywane w przyszłej kadencji. Burmistrz Przemysław Pacholski, odnosząc  

się do wypowiedzi radnej Magdaleny Kosakowskiej, nt. braku informacji o przebiegu 

wodociągu, wskazał, że na stronie internetowej Kamionek Północnych są zamieszczone 

decyzje o inwestycji celu publicznego. Radna podkreśliła, że martwi ją fakt, że kilkuset 

mieszkańców Leśnego Zakątka i okolic przez kolejne trzy lata pozostanie bez możliwości 

dojechania do domów drogami bez dziur. Radna zaznaczyła, że poprzedni burmistrz 

obiecywał, że drogi zostaną wybudowane po pracach nad kanalizacją sanitarną. Było to 16 lat 

temu. Zaapelowała, by włodarze gminy zwrócili uwagę na zobowiązanie zawarte w Strategii 
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Rozwoju Gminy o uchwaleniu niezależnego harmonogramu budowy dróg i planów 

okołodrogowych, ścieżek rowerowych. Harmonogramu dotąd nie uchwalono. Burmistrz 

Przemysław Pacholski zauważył, że przewodniczący K.IRiPP był oburzony faktem powołania 

zespołu ds. ścieżek rowerowych. Dodał, że nie chciał ingerować w prace  

nad harmonogramem i czekał na wyniki obrad Komisji. Z uwagi na brak wyników burmistrz 

zadeklarował, że do końca 2021 roku przedstawi do uchwalenia harmonogram budowy  

i modernizacji dróg. Radny Jerzy Walczyk przypomniał radnej Magdalenie Kosakowskiej  

ich rozmowę, która miała miejsce w sierpniu 2020 roku. Dotyczyła budowy dróg. Radny 

mówił wtedy, że nie będzie wnioskował o budowę ciągu, przy którym mieszka. Radna 

odpowiedziała wtedy, że również tak nie robiła, ale nie można ciągle czekać. Radny Jerzy 

Walczyk przyznał rację radnej Magdalenie Kosakowskiej uznając, że sąsiedzi nie mogą być 

poszkodowani z powodu pełnionych przez radnych funkcji. Radny Jerzy Walczyk podkreślił, 

że potrzeb jest wiele i od któregoś miejsca trzeba rozpocząć realizację zadań. Połączenie 

budowy dróg z dużą inwestycją jest racjonalne. Radny oświadczył, że dziwi go, iż radna 

Magdalena Kosakowska jest przeciwna budowie dróg na terenie sołectwa, które reprezentuje. 

Przypomniał także, że mpzp dla Kamionek z 1999 roku zakładały budowę jednej głównej 

drogi dla każdego osiedla. Zaapelował o równe traktowanie wszystkich. Radna Magdalena 

Kosakowska oświadczyła, że ma świadków rozmowy sprzed wyborów, podczas której 

zapytała radnego Jerzego Walczyka, dlaczego on kłamie. Uznała, że wg radnego wybory 

nadal trwają. Podkreśliła, że wielokrotnie składała wnioski o budowę dróg, w całych 

Kamionkach. Przewodniczący Adam Lewandowski przerwał dyskusję i poprosił, by radni 

kontynuowali wymianę zdań w rozmowie prywatnej. Przewodniczący zaznaczył, że w gminie 

Kórnik jest więcej miejscowości, a dyskusje w przeważającej części toczą się nt. Kamionek. 

Uznał, że brak porozumienia nt. potrzeb tej miejscowości poskutkuje jego sprzeciwem  

w sprawie inwestycji. 

 

12. Wolne głosy i wnioski. Informacje: 

Radny Jarosław Mieloch zapytał, dla jakich pojazdów jest utrzymywana przejezdność dróg 

nieutwardzonych, gruntowych, np. w Biernatkach, czy Dębcu. Przypomniał, że zgłaszał 

konieczność wykonania prac m.in. ulic Jarzębinowej i Dębieckiej. Zaznaczył, że mieszkają 

przy nich gminni podatnicy, którzy oczekują działania, które umożliwi bezpieczny dojazd  

do domu i przejazd dla służb ratunkowych. Radny powiedział, że potrzebę zgłasza  

po raz kolejny, zaniedbania były także podczas odśnieżania. Poprosił, by zająć  

się wskazanymi drogami i nie traktować ich jako drugiej kategorii.  
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Radna Dominika Buczkowska odniosła się do interpelacji radnego Jerzego Walczyka. 

Wyraziła zadowolenie, że jest nadzieja na poprawę sytuacji na drodze powiatowej Koninko – 

Kamionki. Radna przypomniała, że wielokrotnie pytała o możliwość modernizacji drogi,  

a w odpowiedzi zawsze wskazywano na pierwszeństwo drogi wojskowej.  

Następnie radna zapytała, czy burmistrzowie nadal będą wspierali postulat budowy systemu 

dyscyplinowania kierowców. Podkreśliła, że odpowiedź Powiatu Poznańskiego  

nie jest satysfakcjonująca. Burmistrz Przemysław Pacholski odpowiedział, że inwestycja 

drogowa ma wsparcie. Przekonał wicestarostę do słuszności zadania. Koncepcja ma powstać 

do końca bieżącego roku. Określi zakres robót i gruntów, które trzeba przejąć. Pozwoli  

to zaplanować środki budżetowe na przyszły rok. W sprawie systemu dyscyplinowania 

kierowców w przyszłych miesiącach odbędzie się powtórna wizja lokalna. Radna zapytała, 

czy będzie mogła wziąć udział w spotkaniu. Burmistrz odpowiedział, że zostaną zaproszeni 

lokalni sołtysi i radni. 

 

Radna Agnieszka Wiśniewska nawiązała do interpelacji radnego Jarosława Janowskiego  

nt. hejtu. Poparła stanowisko. Zwróciła uwagę na rosnącą skalę zjawiska. Podała przykłady: 

rok temu, po głosowaniach pojawiały się względem radnych komentarze o treści: „już na nich 

nie zagłosujemy”, obecnie są to wypowiedzi: „wiemy, gdzie mieszkacie, mamy widły”. 

Radna zaapelowała do prowadzącego stronę, na której pojawiają się ww. wypowiedzi i osób 

wspomagających go, o zracjonalizowanie działań. Uznała, że eskalacja hejtu może  

się źle zakończyć.  

 

Radny Maciej Brylewski odniósł się do odpowiedzi na jego interpelację w sprawie przejęcia 

drogi w Radzewie. Zapytał, czy bez działań Powiatu Poznańskiego przejęcie drogi  

jest możliwe. Burmistrz Przemysław Pacholski potwierdził, że konieczna jest współpraca jst. 

Działania są prowadzone. Kierownik Lidia Noskowiak przyznała, że sprawa  

jest skomplikowana, wyjaśniła zawiłości dotyczące własności gruntów. Przejęcie drogi musi 

zostać poprzedzone m.in. podziałem gruntów. UMiG Kórnik wystąpił z zapytaniem 

ofertowym do geodetów. Odpowiedział jeden, wyznaczając wysoką cenę za usługę. 

Postępowanie zostanie ponowione. Problemy są także związane z księgami wieczystymi. 

Radny zapytał, czy sprawa może trwać około 2, 3 lat. Kierownik potwierdziła. Radny 

zaznaczył, że mieszkańców nie interesuje własność drogi, a niedogodności spowodowane  
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jej stanem. Zapytał, czy możliwe jest podjęcie prac interwencyjnych. Burmistrz Przemysław 

Pacholski powiedział, że rozważy sprawę. 

Radna Magdalena Kosakowska odniosła się do interpelacji radnego Jarosława Janowskiego. 

Także uznała hejt pojawiający się na stronach internetowych i poza tym medium  

za niewłaściwy. Podkreśliła, że zawsze stara się pisać i mówić w sposób merytoryczny.  

Jej opinie nie muszą podobać się zebranym. Podkreśliła, że radni mają prawo mieć odmienne 

opinie. Zaapelowała do dyskutantów, by zastanowili się nad tym, jak nazywaliby osoby, które 

określiłyby przewodniczącego Adama Lewandowskiego jako wielkiego manipulatora,  

a  wypowiedzi burmistrza Przemysława Pacholskiego uznały za śmieszne i żałosne. Radna 

Magdalena Kosakowska podkreśliła, że podała dwa przykłady wypowiedzi, które padły  

na bieżącej Sesji na jej temat. Zauważyła, że wypowiadający nie wstydzą się za swoje 

zachowanie i mają poczucie wyższości. Radna przypomniała, że podczas kampanii wyborczej 

była wielokrotnie nazywana lesbijką i Jehową. Rozsyłano plotki o tym, że zwolni 

urzędników. Informacje, które docierały do radnej, były dla niej przykre, nie miały  

nic wspólnego z rzeczywistością. Radna Magdalena Kosakowska zauważyła, że w czasie 

przed wyborami ww. wypowiedzi nie przeszkadzały zebranym. Radna była ofiarą 

wypowiedzi osób bliskich radnym, spokrewnionych z nimi. Poprosiła, by mówiąc  

o tym, czym jest hejt i mowa nienawiści, zebrani spojrzeli w lustro. Powtórzyła, że obecni  

na posiedzeniu, chociaż nie wszyscy, mają poczucie wyższości. Dodała, że ona wypowiadając 

się, stara się mówić tak, by nikogo nie dotknąć personalnie. Przewodniczący Adam 

Lewandowski oświadczył, że wszyscy powinni wyciągnąć wnioski. Dyskutanci powinni  

być dla siebie mili, uprzejmi i serdeczni. Podkreślił, że nie neguje faktu, że można się różnić 

poglądami. Uznał, że ludzką ułomnością jest, że w wypowiedziach brakuje często 

przyzwoitości. Wszyscy powinni powiedzieć sobie przepraszam. 

 

Przewodniczący poinformował, że dwoje mieszkańców zgłaszało chęć wypowiedzenia  

się podczas Sesji. W bieżącej chwili, gdy głos mógł zostać im udzielony, nie byli połączeni.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił, że kolejna Sesja odbędzie się w trybie zdalnym 31 marca 2021 

roku, o godzinie 13.00. Posiedzenia komisji, także w trybie zdalnym, będą 23 i 25.03.2021.  

 

Radny Stanisław Duszczak zapytał o sposób dystrybucji PITów radnych. Kierownik Iwona 

Pawłowicz – Napieralska powiedziała, że 25 lutego br. radni otrzymają informacje  

nt. możliwości otrzymania dokumentów. 
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13. Zakończenie Sesji: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Adam Lewandowski zakończył 

XXIX Sesję Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

      

 

        Przewodniczący  

Rady Miasta i Gminy Kórnik  

   /-/ Adam Lewandowski  

 

Protokołowała Helena Cyranik  

 

 

 

 

  

  


